
 

Technische vragen van de CDA-fractie inzake de programmabegroting 2021: 

1. Een meerjarenoverzicht woonlasten  
Wat gaat het de burger de komende jaren (in de periode 2021 - 2024) kosten? In                
2021: 5,8%, in 2022: 3,5%, in 2023: 3,5% en in 2024: 3%, totaal: 17,8% en               
cumulatief is dit 18,2%. Dus in vier jaar bijna 20%, los van de stijging van de                
waarde van de woningen. Graag ontvangen wij een tabel met de doorwerking van             
de OZB gecumuleerd met de overige woonlasten van Sittard-Geleen voor de           
komende vier jaar. 

2. Pagina 21: klopt onze conclusie dat het nieuwe gemeenschapshuis aan de           
Odasingel budgettair neutraal in de begroting is verwerkt? Wat zijn de gevolgen            
voor het Oos Zittesj Hoes en voor de Putpoort? 

3. Pagina 21: huisvesting wijkbeheer 
Normaliter wordt er een bedrag meerjarig gereserveerd voor onderhoud en/of          
nieuwbouw. Waarom heeft dit nu niet plaatsgevonden en waarom niet? Zeker           
gezien het feit dat wij toch al jaren weten dat er op termijn nieuwbouw gaat               
plaatsvinden. 

4. Pagina 23: proeftuin zeeheldenbuurt 
Worden in dit project ook bomen die voor enorme overlast zorgen voor inwoners             
vanwege hun ouderdom, grootte en enorme bladval gerooid in met name de van             
Galenstraat te Geleen? 

5. Pagina 23: welke pilotgebieden worden bedoeld onder het kopje ‘transformatievisie          
Westelijke Mijnstreek’? 

6. Pagina 23: zwem- en schaatsvoorziening 
Waar staat welk bedrag je gereserveerd hebt in 2025 en de opvolgende jaren voor              
de zwem- en schaatsvoorziening? Zijn deze bedragen dan geoormerkt of moet dat            
dan nog besloten worden door het nieuwe college 2022-2026?  

7. Pagina 23: zwem- en schaatsvoorziening 
Aangegeven is dat het gebouw energieneutraal wordt en waar mogelijk circulair           
gebouwd wordt. Moet hier niet bij vermeld worden: ‘binnen de financiële           
mogelijkheden?’; waarbij tevens het 50-meterbad, de schaatsbaan en de         
wielerbaan optioneel zijn mede afhankelijk van cofinanciering? 

8. Pagina 23: zwem- en schaatsvoorziening 
Aangegeven wordt dat voor Het Anker alleen een gemeentelijke bijdrage mogelijk           
is voor een doelgroepenbad als dit financieel haalbaar is. Hoe verhoudt zich dit tot              
de Nieuwe Hateboer? Houdt dit in dat zowel de Nieuwe Hateboer als Het Anker              
dan géén exploitatiegelden (conform raadsbesluit) krijgen en wellicht wel de          
gebruikers van het doelgroepenbad in de vorm van een subsidie? Is het een juiste              
constatering dat hier in de voorliggende begroting geen (exploitatie)gelden voor          
gereserveerd zijn (zie raadsvoorstel 2017)? Waar staan de totale gereserveerde          
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exploitatielasten zwemmen en schaatsen? Het overzicht ontbreekt conform het         
besluit van 2017? 

9. Pagina 24: grondwal Baakhoven 
Waarom moet de gemeente deze kosten financieren en ligt de financiering niet bij             
de veroorzaker? Kan gekeken worden of de grondwal bij de verbreding van de A2              
kan worden meegenomen? 

10.Pagina 25: kan voor de post ‘algemene investering gemeente’ (nr. 19 in het             
investeringsoverzicht) een nadere financiële onderbouwing gegeven worden? 

11.Pagina 26: waarop zijn de bedragen inzake aanjaagmiddelen energievraagstukken 
(punt 15) ‘propositie samen duurzaam’ gebaseerd? In het addendum is vastgelegd 
dat er een programmaplan duurzaamheid wordt opgesteld. Zit dit plan ook verwerkt 
in ‘propositie samen duurzaam’? Zo niet, waar wordt dit plan dan wel beschreven? 

12.Pagina 27: mantelzorgcompliment 
Kan worden aangegeven hoe het een en ander is uitgewerkt? Heeft de bon een              
verloopdatum? Wordt er ook rekening gehouden met inwisselen na boekjaar 2021? 

13.Pagina 32: hoort het derde punt van deze pagina m.b.t. de OZB-verhoging niet             
thuis in de belastingvoorstellen i.p.v. in de programmabegroting? 

14. Is er een reservepot reinigingsrechten? Kan de verhoging hier niet uit betaald            
worden? Kan deze verhoging niet betaald worden door efficiënter te gaan werken            
binnen RWM?  

15.Pagina 36: doorontwikkeling dienstverlening 
Hoe borgen we een goede klantwaarde? Kan inzicht gegeven worden in de            
klanttevredenheid? Hoe wordt gemeten op onderdelen? Indien inwoners een         
klacht/probleem t.a.v. afval en reiniging (RWM) melden via KCC, op welke wijze           
ontvangt men dan terugkoppeling van voortgang en afhandeling? Hoeveel         
meldingen die betrekking hebben op RWM betreft dit op jaarbasis? Kunt u            
aangeven hoe deze dienstverlening (klachtenafhandeling RWM) in algemene zin         
wordt gewaardeerd? Een veel gehoorde klacht van inwoners is dat de gemeente            
belt met een anoniem nummer. Is het mogelijk om te bellen vanuit het algemene              
nummer?  

16.Pagina 36: toekomstvisie 2030 
Wat wordt bedoeld met de zinssnede “flexibel omgaan met beleid?” Is bekend wat             
de toekomstvisie kost? Kunnen we dit omzetten in een verdienmodel? Wat levert            
het uiteindelijk op? 

17.Pagina 37: waar staan de gereserveerde ambtelijke- en bestuurlijke         
huisvestingskosten? Of moeten wij concluderen dat de huisvesting gerealiseerd         
wordt binnen de financiële kaders uit het raadsvoorstel 2017? (dus budgettair           
neutraal) 

18.Pagina 40: hoe controleren wij de dienstverlening van BsGW maar ook de wijze             
van berekenen van de woonlasten? Wie monitort dit? Wie is bevoegd om            
vroegtijdig overleg te plegen? 

19.Pagina 47: wat wordt er bedoeld met ‘veel extra tijd en werk’ bij de alinea over                
spoor en emplacement?  

20.Pagina 48: sociale veiligheid 
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Hoe worden, personen die de Nederlandse taal niet machtig zijn, gewezen op de             
regels die in onze gemeente gelden? Hoe kunnen we als gemeente meer inzetten             
op preventie i.p.v. de inzet van hulpdiensten achteraf? 

21.Pagina 60: ledverlichting bij sportvelden  
Om hoeveel sportvelden gaat het hierbij?  

22.Ledverlichting: hoe staat het met het ‘verledden’ van de openbare verlichting           
binnen onze gemeente? 

23.Pagina 77: het promoten van sportaccommodaties  
Waarom wordt het Tom Dumoulin Bike Park Sittard niet meer genoemd? 

24.Pagina 84: zit er een maximum aan de compensatie van de extra kosten door              
corona rondom het sociaal domein? 

25.Pagina 101 woningbouwprogramma 
Gedurende de looptijd van de bestuursopdracht wordt jaarlijks bezien of de           
bezuinigingsopgave 2020 gerealiseerd wordt en wordt de opgave voor de komende           
jaren voorbereid. Kan aangegeven worden welke bezuinigingsopgave hier bedoeld         
wordt?  

26.Pagina 134: beheergroep herstelplan 
Hoe bewaken we de herstelmaatregelen en controleren we of planning          
daadwerkelijk via de voorgenomen planning wordt uitgevoerd? (de zogenoemde         
nawerkcontrole) 

27.Pagina 135: onderdeel uitwerkingsplan betreffende uitwerking verschillende       
scenario’s draagvlak en financiële consequenties accommodatiebeleid 2019  
Kan het college de stand van zaken m.b.t. het accommodatiebeleid beschrijven? Is            
de afgesproken planning haalbaar? Gaat het college er nog steeds van uit dat op              
termijn (einde uitwerking accommodatiebeleid) er een behoorlijk financieel voordeel         
zit in de exploitatie van de accommodaties? 

28.Pagina 136: sportstichting 
Welke afspraken zijn er gemaakt of worden er nog gemaakt rondom de            
problematiek die is ontstaan door de coronapandemie met verenigingen die huur           
betalen bij (sport)accommodaties? 

29.Pagina 137: woonwagenlocaties 
Is met deze overdracht nu alles betaald en zijn er voor de gemeente geen kosten               
meer in de toekomst wat betreft woonwagenlocaties? Wanneer wordt het          
voormalige kampgedeelte aan de overzijde van de Tudderenderweg leeg         
opgeleverd zodat het volgens afspraak kan worden toegevoegd aan het          
natuurgebied van de Schwienswei? Wie betaalt dan de kosten van de sanering?  

30.Pagina 138: thuiswerken van het ambtelijk apparaat 
Hoe verloopt het thuiswerken van het ambtelijk apparaat? Hoe is de bereikbaarheid            
per telefoon? Kunnen de inwoners van onze stad onze ambtenaren goed bereiken            
wanneer het ambtelijk apparaat vanuit thuis werkt?  

31.Pagina 149:  kwaliteit, resultaat en kansen voor iedereen 
Is er een relatie tussen leeftijd en ziekteverzuim binnen het ambtelijk apparaat?            
Hoe ligt dit in verhouding tot corona-gerelateerd ziekteverzuim? Worden de          
faciliteiten gegeven om thuis te werken? Wat zijn de kosten hiervan? 

32.Verhoging beheerniveau IBOR 
Kan hier een financiële onderbouwing gegeven worden en kan deze als bijlage            
worden toegevoegd? Is dit gelijk aan het bedrag voor de bezuiniging van 2016 -              
2017? Wordt het toezicht/controle door de wijkteams op IBOR ook verhoogd nu de             
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exploitatie IBOR verhoogd wordt? Wat doen we nu precies met dit geld? Doen we              
ook investeren in het grootste probleem: het zwerfvuil? 

33.Mensen met een beperking 
In de begroting op hoofdlijnen (pagina 10) wordt er vanuit een andere invalshoek             
gekeken naar de ‘participatie van mensen met een beperking’ dan in de            
daadwerkelijke begroting (pagina 83). Welke verklaring ligt hieraan ten grondslag? 

34.Gebiedsvisie Chemelot 
Zijn dit procesgelden, aanjaaggelden of investeringsgelden? Hoe gaan we het          
draagvlak en de inbreng van inwoners organiseren? 

35.Gardenz 
Worden de voet- en fietspaden ook betrokken bij de verkeersafvloeiing van           
Gardenz?  

36.Parkeren 
Is het juist dat de €500.000 voor het parkeren beschikbaar is voor het in stand               
houden van de eerste 2 uur gratis parkeren voor Geleen in de parkeergarage en              
het dagtarief parkeergarage Sittard naar € 5,00? 
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